
 

Socialpædagogernes arbejder dagligt for og med børn, unge og voksne med sociale problemer eller 
funktionsnedsættelser. 

 

 NOTAT 

Kontakt: 
Rasmus Jørgensen 

rjo@sl.dk 

19-09-2024 

Referat bestyrelsesmøde  

Socialpædagogerne Østjylland 

13. september 2024 kl. 09.00 – 12.00  

Hotel Sabro Kro 

Tilstede: Anders Ransby, Ann Minet Andersen, Gert Landergren Due, Mette Mar-
hauer, Morten Schubert, Ole Bramsen, Sara Ellesøe Hansen, Trine Holm Mikkelsen, 
Yasmeen Hollesen 
  
Fraværende: Dorte Maarslet Kristensen, Joy McPhillips, Mette Jeppesen, Monica 
Taasti, Peder Appel Würtz 
 
Referent: Rasmus Jørgensen 

 
1. Formalia 

 
1.1 Godkendelse af dagsorden 

 
Der bliver tilføjet et lukket punkt under 1.3. 
 

1.2 Godkendelse af referat 
 
Referatet er godkendt 

 
1.3 Lukket punkt 

 

2. Behandling og beslutning 
 

2.1 Projekt Følg Reglerne 
 
Gert præsenterede historikken omkring Projekt Følg Reglerne. 

 
Projektets mål var, at medlemmerne får den rigtige løn, og at arbejdsmiljøet 
forbedres.   
 
Projektet skulle være selvfinansierende.  
 
Udfordringer under projektet: 



 

 

Side 2 af 3 

 

 

Forbundet går ikke videre med sagerne.  
 
Tillidsrepræsentanterne meldte ikke nok sager ind.  
 
Vi oplever dog, at arbejdsgiverne har ændret adfærd på baggrund af projek-
tet. Blandt andet uddannelse af vagtplanlæggere.  
 
Projektets gode erfaringer bliver videreformidlet til de faglige konsulenter, og 
opgaven glider tilbage i faglig afdeling på vilkår som før projektet. Vi har fået 
god læring ud af projektet.  
 
Kommentar: Projektet har sat en skærpet fokus på fagforeningens vigtige op-
gaver, som egentlig er en del af grundydelsen. Vigtigt, at det afvikles, så erfa-
ringerne bliver delt med konsulenterne.  
 
Projektet har haft betydning for arbejdsgivere. Eksempelvis er tilgangen i for-
hold til arbejdstid blevet mere struktureret. Erfaringerne er dermed blevet 
mere bæredygtigt, fordi de bliver inkorporeret på arbejdspladsen.  
 
Eksternt har projektet også haft en succes med at vise flaget.  
 
FU indstiller, at projektet afvikles ved årets udgang 
 
Bestyrelsen godkender, at projektet bliver afviklet ved årets afslutning.  

 
2.2 Punkter til hovedbestyrelsesmøde den 19. september 2024    

 
5.3  Omstillingspulje og startkapital i nye kredse, 2. Behandling 
 
5.4  Nedsættelse af lønudvalg vedrørende de frikøbtes lønninger 
 
5.7 Organiseringsstrategi – Fokus på udfordringer og potentialer  
 

2.3 Generalforsamling 2024 
 

Drøftelsen på generalforsamlingen bliver formentlig to-delt. Først en oriente-
rende del vedrørende kongressen, og derefter en drøftelse vedrørende at få 
flere ind i fællesskabet.  
 
Der er frokost kl. 13.  
 
Der er bestyrelsesmøde kl. 14-15.  
 
Micha fra International Børnesolidaritet deltager med en bod.  
 
Tidsplan for generalforsamlingen bliver sendt ud sammen med referatet.  
 



 

 

Side 3 af 3 

 

 

3. Orientering 
 

3.1 Status på meritpædagoguddannelsen 
 

Sara orienterede om indsatsen for at etablere et meritpædagoghold med so-
cialpædagogisk toning. Vi har møde med arbejdsgiverne igen den 23. sep-
tember.  
 

3.2 FirstAgenda til dagsordener og referater 
 

Gert orienterede om, at FirstAgenda kan benyttes til dagsordener og refera-
ter. Det bliver igangsat på et senere tidspunkt.  
 
Referater er ikke på hjemmesiden endnu.  
 

3.3 Reception den 31. august 2024 
 

Gert orienterede om indflytningsreceptionen på Pasteursvej 4a.  
 

4. Eventuelt 
 

Mandag den 16. september er der på Tv2 en udsendelse om overgreb.  


